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Minnesanteckningar landsbygdsrådet 26 
april 
 

Datum: 26 april 

Tid: 16.30 – 19.15 

Plats: Bergshamrasalen, Norrtälje kommun 

Deltagare:  

Per Lodenius (C), Norrtälje kommun. Ordförande. 

Robert Beronius (L), Norrtälje kommun. 

Staffan Tjörnhammar (M), Norrtälje kommun. 

Torkel Andersson, Utvecklingsstrateg Norrtälje kommun 

Anna Eneroth, Verksamhetsutvecklare Norrtälje kommun 

Linda Wrangell-Sjögren, Folkhälsosamordnare Norrtälje kommun 

Fred Rosenthal, Blidöbygden 

Magnus Grundäng, Bygdegårdsföreningarna 

Stig Nyström, Väddöbygden 

Jane Svensson, Lännabygden Sätra byalag 

Bertram Schmiterlöv, LRF 

 

 

 

 

 

 

1. Mötet öppnas 
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Ordförande Per Lodenius hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat.  

2. Statusläge, inkomna ärenden/frågor 
a. Dialog i samhällsutvecklingen. 

i. Återkommer till punkten vid nästa landsbygdsråd.  
b. Fullfölja åtgärder i strategier och program. 

i. Denna fråga handlar om att man inte ser att kommunen 
genomför åtgärder i strategier och program som antagits. Vid 
förra landsbygdsrådet diskuterades att kommunen ska ta fram en 
förenklad rapport för uppföljning av handlingsplan landsbygds- 
och skärgårdutveckling och detta kommer att göras, inget datum 
är satt för denna. Detta kommer då delas ut till landsbygdsrådets 
ledamöter för att sprida vidare.  

c. Trygghetspunkter på landsbygden. 
i. Återkommer till punkten vid nästa landsbygdsråd.  

d. Landsbygdsråd ute i bygderna? 
i. Ser över att till nästa möte 14 juni förlägga mötet på annan plats 

än kommunhuset. OK för alla.  

 

3. Samfälligheter 

Fred Rosenthal från Blidö utvecklingsgrupp presenterar (se bifogad presentation):  

• Historik och motiv 
• Nuläge 
• Definitioner – Samfälligheter 
• Legala krav på en samfällighetsförening 
• Lagstiftning 
• Problem 
• Konsekvenser 
• Vad gör föreningen på Blidö?  
• Furusunds Samfällighetsförening 

 

4. Mjuka värden i samhällsplaneringen 
a. Agenda välbefinnande och psykisk hälsa 

Sofie Ahlbom, Folkhälsostrateg presenterar kommunens arbete med Agenda 
välbefinnande och psykisk hälsa.  

Agenda välbefinnande syftar till att erbjuda alla människor i Stockholmsregionen bästa 
möjliga förutsättningar för psykisk hälsa och välbefinnande genom olika faser i livet och 
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på alla centrala livsarenor: I hemmet och boendemiljön, i utbildningsmiljöer, i arbetslivet,  
i digitala miljöer och i hälso- och sjukvården.  

Utvecklingsarbetet har fått flera genomslag bland annat i Mål och budget 2022 – 2024, 
Norrtälje kommuns styrmodell, HR, ÖP, lokala riktlinjer för friytor, trygghetsvandringar och 
samverkan kring fortbildning 

Agenda välbefinnande  

• Främja psykisk hälsa och förebygga psykisk ohälsa. 

• Svara mot invånarnas behov och lokala förutsättningar. 

• Gemensamma mål för att stödja det långsiktiga utvecklingsarbetet som vi gör 
tillsammans. 

• Etablera eller stärka former för samverkan mellan huvudmän och förvaltningar. 

• Samarbete mellan Norrtälje kommun och Kommunal förbundet sjukvård och 
omsorg Norrtälje kommun.  

Handlingsplan för psykisk hälsa  

• Styrgrupp med representation av avdelningschefer från berörda kontor. 

• HP beslutat i KSON Direktion under feb 2021 och beslutad i KS den 13/4 2021. 

Norrtälje kommun – Pilotkommun 

• Pilotkommuner får ett unikt erbjudande att delta aktivt i processen att utveckla en 
kvalitetssäkrad kartläggnings och analysmetodstöd för främjande av psykisk 
hälsa och välbefinnande. Detta i samarbete med andra sektorer och aktörer i den 
egna kommunen och i hela Stockholmsregionen. 

• Som pilotkommun knyter Norrtälje kommun till sig erfarenheter, kompetens och 
utvecklingsstöd från regionen. Det förväntas stärka och vitalisera det lokala 
tvärsektoriella arbetet i Norrtälje kommun kring psykisk hälsa. 

• Ett engagemang som pilotkommun omfattar såväl ett tjänstemanna- som ett 
politiskt engagemang, vilket är goda förutsättningar för ett hållbart arbete kring 
psykisk hälsa. 

 

5. Informationer från kommunen 
 

a. Landsbygdsriksdagen 
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Nio personer från kommunen kommer att delta under tre dagar på landsbygdsriksdagen i 
Jönköping 20–22 maj. Se bifogad power-point för ett axplock av de seminarium och 
inspirationsresor som delegationen kommer delta på. 

Inspiration och kunskap från landsbygdsriksdagen kommer att delas vid nästa möte.   

Program med tider och information sänds ut till deltagande på landsbygdsriksdagen.  

b. Läget handlingsplan destinationsutveckling 

Den övergripande destinationsstrategin för Roslagen kompletteras av kommunala 
handlingsplaner som visar hur Östhammar, Norrtälje och Österåkers kommun kan 
utvecklas som besökskommuner i Roslagen. De ska påvisa konkreta åtgärder som ska 
genomföras för att uppfylla målbilderna i destinationsstrategin. 

Den kommunala handlingsplanen för destinationsutveckling ska genomsyra den 
kommunala verksamheter och dess helhetssyn ska bidra till positiv utveckling av 
besöksnäringen.   

Handlingsplanerna föreslås ha en långsiktig tidshorisont men också vara flexibel för 
revidering vid förändrade förutsättningar. För att forma och genomföra åtgärderna är det 
viktigt med förvaltningsövergripande samverkan. 

Handlingsplanen är inlämnad för beredning och beslut tas av kommunstyrelsens den 7 
juni.  

c. Lokal utvecklingspeng 

Lokal utvecklingspeng har nu stängt för ansökningar och beslut avseende inkomna 
ansökningar tas av kommunstyrelsen den 7 juni.  

Lokal utvecklingspeng bidrar till:  

• Platsutveckling. 

• Förstudier. 

• Lokala utvecklingsgrupper. 

• Framtagande av lokal utvecklingsplan. 

Lokal utvecklingspeng bidrar inte till:  

• Teknisk utrustning. 

• Verksamhetsstöd/driftsstöd. 
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• Bredbandsrelaterade åtgärder. 

• Redan på annat håll beviljade projekt. 

• Projekt som knyter an till tidigare ansökningar men utan slutredovisning. 

• Grävningsarbeten. 

Ett axplock av tidigare beviljade ansökningar har bidragit till:  

• Elljusspår/Motionsslinga. 

• Utegym. 

• Förstudie avseende en gemensam lösning av avloppsproblematiken för Oxhalsö 
by. 

• Uppförande av lekplats. 

• Investeringsmedel för att kunna driva ett café. 

• Inventera Väddöbygdens unika resurser. 

• Skola som ska omvandlas till ett aktivitetshus. 

En förteckning över tidigare års beviljade ansökningar kommer att kommuniceras på 
Norrtälje kommuns hemsida.  

 

6. Runda 
a. Påverkan av pandemin och Ukrainakrisen. 

Fred Rosenthal, Blidöbygden 

Pandemin gjorde att många event ställdes in, seriespel var inte igång och orsakade 
därmed att många förlorade intresset  medlemstapp.  

Lars Nylén, Hembygdsföreningarna 

Pandemin har orsakat medlemstapp, minskat antal besökare och därmed också orsakat 
inkomstsvårigheter. Kommunen har hjälp till med ekonomiskt stöd. Ukraina-krisen 
uppmärksammat människor att återuppta dialog kring upprustning på försvarssidan som 
kan ha betydelse i Roslagen. Civilförsvarsföreningarna kanske får en nystart.  

Bertram Schmiterlöw, Lantbrukarnas riksförbund 
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Lantbrukarnas riksförbund har varit en viktig del av civilförsvaret och efter pandemin ser 
man hur denna roll kan komma tillbaka. Pandemin har orsakat att LRF inte kunnat ha 
sina årliga träffar med kommunen, då de träffar politiker och tjänstepersoner.  

Pandemin och Ukraina påverkar kostnaderna för lantbruket.   

Magnus Grundäng, Bygdegårdsföreningarna 

Pandemin påverkade bygdegårdsföreningarna att stänga ned. Det är nu roligt att få 
öppna upp igen. Medlemstapp. Svårt att få människor engagerade nu.  

Kommer anordna valborgsbrasan på lördag 30 april.  

Jane Svensson, Riala Länna 

Pandemin har gjort det tufft för idrottsföreningar att hålla i gång. Många har flyttat ut till 
fritidshus. Skolbarnen har behövt vara hemma vilket har gjort det svårt för många i sitt 
arbete. Bergshamra vårdcentralen har haft problem, för liten.  

Har anordnat aktiviteter utomhus för barnen.  

Bygdegårdar skulle behöva användas som punkter dit folk kan komma, ladda telefon, 
säkerställa vatten etcetera, en spaning utifrån ukraina-krisen.  

Stig Nyström, Väddöbygden 

Pandemin bidrog till att befolkningen ökade. Detta i sin tur gjorde att fler handlade och 
utnyttjade de lokala hantverkarna. De fick dock ställa in Elmstanatta två år i rad. Har 
enbart kunna haft digitala möten.  

 

Per L. och Staffan S.  

Per L. sitter även som ordförande i bygdegårdarnas riksförbund där de tagit kontakt med 
försvaret och MSB. Samt skickat ut brev till alla kommuner.  

Kommunen har i sitt arbete med ukraina-krisen tagit lärdomar från Alfrida och pandemin i 
det operativa arbetet.  

 

7. Övriga frågor 

Vattenfall.  
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Lars Nylén informerade om att sjöfartsmuseet har solceller installerade men att 
vattenfallsnätet inte har möjlighet att ta emot den ström som kan levereras. Vattenfall har 
meddelat att de ska bygga ny markkabel fram till sjöfartsmuseet, men detta är först till 
hösten 2022 och arbetet kommer ta minst 1,5 år.  

Det finns en utmaning med att anlägga solceller och förnybar energi när vattenfall inte har 
möjlighet att ta emot den ström som kan exporteras. Detta är en fråga för Norrtälje energi 
som skulle kunna ha en dialog med vattenfall.  Frågan vidarebefordras till VD för Norrtälje 
energi samt ser om möjlighet finns att bjuda in VD till nästa landsbygdsråd.  

8. Avslutning 
a. Nästa möte: 14 juni 
b. Fråga till nästa möte: hur är det i föreningslivet, startas arrangemang upp 

igen (som behövt pausats under pandemin) såsom valborgsfirande, 
midsommarfirande etcetera  
 

 


	Minnesanteckningar landsbygdsrådet 26 april

